
Strona 1 z 15 

 

                                                                    PROTOKÓŁ NR LII/2023 

z obrad LII sesji Rady Powiatu Nakielskiego 

w dniu 26 kwietnia 2023 roku w godz. od 12.00 do 13.33 

w sali konferencyjnej na Przystani Powiat Nakielski w Nakle nad Notecią. 

Ad. 1/ Otwarcie sesji. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, o godzinie 12.00 otworzył obrady  

LII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. Powitał radnych i zaproszonych gości. Poinformował, że nad przebiegiem 

obrad sesji pod względem prawnym czuwał będzie pan mecenas Krzysztof Bukowski.  

 

Ad. 2/ Stwierdzenie kworum. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zarządził stwierdzenie kworum. 

Poinformował, że w obradach sesji uczestniczy 20 radnych, w związku z czym Rada jest władna do podejmowania 

uchwał, jak również innych aktów prawnych. 

 

Ad. 3/ Przedstawienie pozostałych punktów porządku obrad. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał pozostałe punkty porządku obrad 

sesji. 

4. Przyjęcie  protokołu z LI sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

5. Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu  

w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja o działalności Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie w roku 2022. 

7. Sprawozdanie organizatora  rodzinnej pieczy zastępczej z efektów pracy. 

8. Ocena zasobów pomocy społecznej i wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2023. 

9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i pozostałych jednostek pomocy 

społecznej w powiecie nakielskim w roku 2022. 

10. Ocena działalności warsztatów terapii zajęciowej w Paterku, w Szubinie i w Mroczy za 2022 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Paterku w 2022 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Szubinie w 2022 roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Mroczy w 2022 roku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych  

z kwalifikacją wojskową w latach 2023, 2024 i 2025. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu korzystania z wiat rekreacyjnych na Przystani Powiat Nakielski. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków nie 

stanowiących własności Powiatu Nakielskiego. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023. 
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18. Stanowisko w sprawie obrony dobrego imienia Świętego Jana Pawła II oraz wartości, które głosił.  

19. Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym interpelacjach  

i zapytaniach radnych. 

20. Wnioski i oświadczenia radnych. 

21. Wolne głosy. 

22. Zakończenie obrad. 

 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy radni mają uwagi  

do porządku obrad LII sesji Rady Powiatu. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 4/ Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poinformował, że protokół wyłożony był  

do wglądu w Biurze Rady. Wszyscy radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, czy są pytania 

lub uwagi do protokołu z LI sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie przyjęła protokół z LI sesji Rady Powiatu 

Nakielskiego. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu 

Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, poinformował, że uchwały Rady Powiatu Nakielskiego  

i Zarządu Powiatu zostały zrealizowane lub są w trakcie realizacji. Powiedział, że w okresie międzysesyjnym 

odbyły się 2 posiedzenia Zarządu w dniach: 17 kwietnia i w dniu dzisiejszym. Dokumenty we wskazanym zakresie 

zostały zamieszczone w systemie informatycznym eSesja /informacja z wykonania uchwał Rady Powiatu, spis 

uchwał Zarządu Powiatu oraz sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym stanowią 

załączniki do protokołu sesji/. 

Następnie Starosta Nakielski odczytał część sprawozdania dotyczącą posiedzenia Zarządu Powiatu, które odbyło 

się 26 kwietnia 2023 roku.  

Pan Adam Tchórzewski, Radny Rady Powiatu, powiedział, że ma pytanie dotyczące przetargu  

na modernizację boiska przy Zespole Szkół im. Staszica w Nakle nad Notecią. Stwierdził, że kwota 

najkorzystniejszej oferty znacznie przekracza kwotę przeznaczoną na to zadanie. Zapytał, co będzie w przypadku, 

gdy zostanie ogłoszony kolejny przetarg, a kwoty ofert będą porównywalne do tych, które zgłoszono teraz.  
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Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, odpowiedział, że jeżeli zapadnie decyzja o realizacji tego 

zadania, to będą musieli dołożyć środki finansowe z budżetu. Tylko nie wiadomo, o jakiej kwocie w tej chwili 

mowa. Dodał, że gdyby Powiat otrzymał zwrot około 2 milionów za ścieżkę pieszo-rowerową, to Zarząd mógłby 

podjąć decyzję, żeby to zadanie realizować. Powiedział, że Zarząd mógł albo unieważnić postępowanie 

przetargowe albo zatwierdzić, a w tym przypadku postanowił go unieważnić i wszcząć jeszcze raz.  

Pan Ryszard Bagnerowski, Radny Rady Powiatu, powiedział, że nie podważa decyzji Zarządu, aby  

w tej kadencji nie przejmować Zespołu Szkół Technicznych w Kcyni, ale chciałby wiedzieć, jaka forma przejęcia, 

patrząc od strony finansowej i administracyjnej, byłaby dopuszczalna dla Powiatu. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że sprawa nie jest taka prosta, jeżeli spojrzeć na niż 

demograficzny, który w tym roku od września dotknie szkoły podstawowe. Stwierdził, że po przejęciu szkoły 

może się okazać, że nie będzie naboru i szkołę trzeba będzie zlikwidować, a chce tego uniknąć. Dodał, że dlatego 

muszą się dobrze nad tym zastanowić, zanim podejmą decyzję.  

Pan Maciej Boinski, Radny Rady Powiatu, powiedział, że jeżeli chodzi o kwestię ogrodzenia szpitala 

w Nakle nad Notecią, to zastanawia się, czy ma to sens. Zauważył, że przeważnie przy szpitalach nie ma ogrodzeń. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że to nie będzie typowe ogrodzenie. Będzie  

to cokolik wzdłuż chodnika - 50 cm. W miejscach, gdzie są bramy wjazdowe, teren będzie musiał być troszeczkę 

podniesiony i będą zamontowane barierki. Na cokoliku, co jakiś kawałek będą zamontowane ławeczki. Dodał,  

że nie był to pierwszy przetarg na to zadanie, lecz trzeci lub czwarty. Koszt wyniesie ok. 300 000 zł. 

Pani Alina Pałubicka-Grzegorek, Radna Rady Powiatu, powiedziała, że chciałaby zapytać, na jakim 

etapie jest przejęcie szkoły w Sipiorach, z przeznaczeniem na placówkę opiekuńczo-wychowawczą. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że Rada Miejska w Kcyni podjęła uchwałę, ale 

wycena tego majątku jest przygotowywana dopiero teraz. Stwierdził, że jeżeli wpłynie stosowne pismo, podejmą 

działania. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 6/ Informacja o działalności Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie w roku 2022. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że informacja została 

przekazana radnym i była omawiana na posiedzeniach komisji. Poprosił o zabranie głosu panią Adriannę Nowicką, 

Prezes Zarządu Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie.  

Pani Adrianna Nowicka, Prezes Zarządu Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie, powiedziała, że 2022 

rok był referowany szczegółowo na komisjach. Stwierdziła, że był to ostatni rok, w którym prowadzili podwójną 

działalność polegającą na tym, że przyjmowali osobno pacjentów z COVID-em i bez COVID-a. 

Powiedziała, że dzięki temu, że mają dwie placówki: Szubin i Nakło, byli podmiotem bardzo wszechstronnym, 

ponieważ mogli opiekować się zarówno pacjentami chorującymi na COVID, jak i pacjentami chorującymi na inne 

jednostki chorobowe, co było korzystne dla mieszkańców powiatu, gdyż w większości nie musieli być wywożeni 

poza powiat, żeby udzielono im fachowej pomocy. 
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Oświadczyła, że oprócz tego prężnie działali w ratownictwie medycznym, bo w 2022 roku zamiast codziennych 

czterech zespołów, które mają, czyli Nakło, Mrocza, Szubin, Kcynia, mieli jeszcze dwa dodatkowe zespoły, które 

stacjonowały: jeden w Szubinie, drugi w Nakle, czyli przez trzy miesiące jeździły nie cztery, a sześć karetek. 

Dodała, że były one bardzo intensywnie wykorzystywane. 

Powiedziała, że w 2022 roku wymienili ambulans w Mroczy i zmodernizowali całkowicie instalację tlenową  

w szpitalu w Nakle nad Notecią. Posiadają teraz duży zbiornik na tlen. Z tego zbiornika tlen jest dostarczany  

do szpitala, wszystko jest zautomatyzowane. Szpital w Nakle dzięki temu posiada 48 gniazd tlenowych,  

co oznacza, że jednocześnie 48 pacjentów może być pod tlenem, co jest bardzo dobrym wynikiem  

i zabezpieczeniem. Jeśli chodzi o koszty inwestycji, to kosztowała ona 730 000 zł, z czego 250 000 zł zostało 

przeznaczonych ze środków własnych, wypracowanych przez szpital, przez spółkę. 

Poinformowała, że w tym roku będą budować w Szubinie korytarz łączący oddział wewnętrzny z budynkiem 

głównym, w celu zapewnienia pacjentom komfortu dostępu do budynku głównego, w którym mieści się 

diagnostyka. Oświadczyła, że ponadto mają dla mieszkańców powiatu propozycję korzystania z usług poradni 

kardiologicznej w Szubinie, gdzie pani doktor przyjmuje w środy. 

Z kolei Nakło nad Notecią ma poradnię urologiczną. Zaprosiła wszystkich zainteresowanych do korzystania  

z usług. Powiedziała, że sprawdzała, że terminy są, więc dostępność jest zapewniona. 

Oświadczyła, że mieli ambitne plany utworzenia w Szubinie centrum zdrowia psychicznego, ale niestety decyzją 

ministra zdrowia nie dostali takiej możliwości. Jednakże cały czas będą się starać, bo uważają to za korzystne  

z tego względu, że centra zdrowia psychicznego mają być tworzone w ten sposób, że ma być jedno na dwa powiaty, 

więc chcieliby, żeby to akurat powiat nakielski miał centrum zdrowia psychicznego. Na razie muszą z tym 

projektem poczekać, aczkolwiek dopracowują go. 

Powiedziała, że dzięki temu, że podjęli te starania, pozyskali do zespołu lekarzy profesora Araszkiewicza, który 

dzięki współpracy przyjmuje w Nakle we wtorki w Poradni Zdrowia Psychicznego. 

Pan Adam Tchórzewski, Radny Rady Powiatu, powiedział, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 

obecny był przedstawiciel Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie, który powiedział, że jeżeli chodzi o pediatrię  

to jest pewien niż, a przecież dzieci chorują. Zapytał, czy to nie jest tak, że położenie pediatrii w Szubinie 

powoduje, że ci mali pacjenci „uciekają”, bo z Mroczy nikt nie pojedzie do Szubina z dzieckiem. Raczej pojedzie 

do Więcborka. Z Nakła jeżeli ktoś ma jechać, to pojedzie raczej prosto do szpitala na ul. Chodkiewicza  

w Bydgoszczy, bo droga jest podobna. Zapytał, czy nie można byłoby zrobić oddziału pediatrycznego w szpitalu 

w Nakle. 

Pani Adrianna Nowicka, Prezes Zarządu Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie powiedziała, że rzecz 

polega na tym, że każda z tych lokalizacji ma swoje wady i zalety. Nakło ma zaletę taką, że ma bardzo dużo 

mieszkańców. W porównaniu do Szubina jest większe, natomiast ma ten minus, że sam szpital jest mniejszy niż 

placówka w Szubinie. Szubin ma więcej możliwości lokalowych, bo oprócz budynku głównego, w którym mieści 

się rehabilitacja, jest jeszcze ginekologia z położnictwem i chirurgiem, oddział wewnętrzny i pediatria. 

W Nakle nie ma gdzie zrobić tego oddziału, bo trzeba by z czegoś zrezygnować. 

Powiedziała, że myśleli o tym, żeby otworzyć poradnię pediatryczną, ale takiego produktu z kolei nie ma NFZ, 

więc poradni pediatrycznej nie mają w ramach czego otworzyć, natomiast pediatrzy są przypisani do podstawowej 

opieki, czyli do lekarza rodzinnego, nie do szpitala. 
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Powiedziała, że może obiecać, że jeżeli tylko pojawi się taka możliwość, to na pewno się tym zainteresują  

i na pewno będą chcieli się tym zająć, bo takie mają podejście, żeby szpital rozwijał się również w zakresie usług 

medycznych. 

Pani Rozalia Wencel, Radna Rady Powiatu, powiedziała, że chciałaby wrócić do kwestii oddziału 

psychiatrycznego. Oświadczyła, że warto walczyć o taką ofertę, bo w ilości orzeczeń wśród dzieci, młodzieży 

 czy dorosłych widać takie potrzeby. 

Rynek stwarza margines do otwierania tego typu oddziałów i niesienia pomocy osobom potrzebującym. 

W związku z tym ma prośbę, aby się nie poddawać, nie rezygnować. 

Pani Adrianna Nowicka, Prezes Zarządu Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie, powiedziała, że oni 

są do projektu centrum zdrowia psychicznego przekonani. 

Dodała, że jest pasjonatką tego pomysłu. Centrum zdrowia psychicznego miałoby koordynatorów opieki, opiekę 

środowiskową. Odwiedzają też pacjentów w domu, więc jest to bardzo potrzebne. Coraz więcej ludzi jest 

samotnych, potrzebujących pomocy. 

Skoro ma być jedno centrum na np. 120 000 mieszkańców, a w powiecie nakielskim jest ok. 80 000, to uważa,  

że właśnie w powiecie nakielskim powinien być taki oddział. Atutem powiatu jest, że znajduje się blisko 

Bydgoszczy, czyli lekarz nie musi się przeprowadzać, żeby tu pracować. Jak ktoś mieszka w Bydgoszczy  

na Osowej Górze, jeździ do centrum onkologii, to ma dalej niż do Nakła czy do Szubina. Poinformowała, że udało 

się, że są wpisani na mapę jako podmiot wyznaczony do organizacji centrum zdrowia psychicznego. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Ad. 7/ Sprawozdanie organizatora  rodzinnej pieczy zastępczej z efektów pracy. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że materiał był omawiany  

na posiedzeniach poszczególnych komisji stałych Rady Powiatu Nakielskiego. Zapytał, czy radni mają pytania 

lub uwagi do tego sprawozdania. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad. 8/ Ocena zasobów pomocy społecznej i wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2023. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że ten materiał również był 

omawiany na posiedzeniach komisji. Zapytał, czy radni mają pytania lub uwagi do tego materiału. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad. 9/ Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i pozostałych jednostek 

pomocy społecznej w powiecie nakielskim w roku 2022. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że przedmiotowe sprawozdanie 

również było omawiane na posiedzeniach komisji. Zapytał, czy radni mają pytania lub uwagi do tego 

sprawozdania. 
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Pan Adam Tchórzewski, Radny Rady Powiatu, stwierdził, iż ma pytanie dotyczące dofinansowań. 

Powiedział, że jeżeli chodzi o osoby niepełnosprawne, to w sprawozdaniu napisane jest, że dofinansowanie  

do uczestnictwa w turnusach rehabilitacyjnych  otrzymało 117 osób dorosłych i 15 dzieci. Dofinansowanie  

w zakresie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny otrzymało 599 osób a na likwidację barier architektonicznych 

 – 102 osoby. Oznajmił, że zaskoczyła go mała liczba dzieci, która skorzystała z dofinansowania na uczestnictwo  

w turnusach rehabilitacyjnych  (tylko 15 dzieci). Pan Radny zapytał, z czego to wynika. Stwierdził, iż rozumie,  

że jest podział środków i większość zasobów przeznacza się na likwidację barier architektonicznych oraz  

na dofinansowanie sprzętu. Jeszcze raz podkreślił, że 15 osób to jest mało. Powiedział, iż pamięta, iż bywało,  

że tych dzieci było bardzo dużo. Zapytał, co się teraz stało. Czy wynika to z faktu, że złożono tak mało wniosków. 

Pan radny Adam Tchórzewski stwierdził, że być może ta sytuacja wynika z tego, że kwota przeznaczona  

na to zadanie po prostu została wyczerpana.  

 Pan Marek Durałek, Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nakle nad Notecią, 

powiedział, że jeżeli chodzi o dzieci, to za każdym razem wszystkie, które złożyły wnioski, wraz z opiekunami 

uczestniczą w turnusach rehabilitacyjnych.  

Pan Adam Tchórzewski, Radny Rady Powiatu, powiedział, iż oznacza to, że jest to 100%. 

Pan Marek Durałek, Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nakle nad Notecią, 

potwierdził ten fakt. Stwierdził, iż z tym zadaniem mają coraz mniej problemów. Większość chcących skorzystać 

z tej formy wsparcia otrzymuje pozytywną decyzję. Oznajmił, że jeżeli wniosków jest więcej, to mają możliwość 

albo obniżenia dotacji albo osoba niepełnosprawna jedzie na turnus co drugi rok. Podkreślił, iż starają się, aby jak 

najwięcej osób mogło pojechać na turnus rehabilitacyjny. Przypomniał, iż kiedyś było tak, że osoba jechała  

co 3 lub 4 lata, a przy tym jeszcze były obniżane dotacje. Po prostu nie było innej możliwości, aby spowodować, 

żeby jak najwięcej osób mogło uczestniczyć w turnusach rehabilitacyjnych. Pan Dyrektor powiedział, iż teraz 

doszli do takiej sytuacji, że w tym roku jadą na turnus wszystkie dzieci, wszystkie osoby uczące. Zaznaczył,  

że na turnus rehabilitacyjny jadą wszystkie osoby niepełnosprawne w stopniu znacznym, które nie były  

w ubiegłym roku oraz część osób ze stopniem umiarkowanym, oczywiście, które też nie były w ubiegłym roku. 

Stwierdził, że wykorzystane są tutaj wszystkie środki. Pan Dyrektor powiedział, że gdyby jeszcze troszeczkę  

to zmienić, to mogłoby jechać prawie 100% osób, które złożyły wnioski. Jeszcze raz zaznaczył, że co do tego 

zadania sytuacja jest dobra. Dodał, że trzymają się obowiązujących przepisów i możliwości w danym zakresie. 

Stwierdził, iż wiadomo, że osoby muczą czasami jechać z opiekunami (chodzi tutaj o dzieci i osoby o jakimś 

szczególnym stopniu niepełnosprawności). Z tego powodu ilość opiekunów jest dość znaczna w całej ogólnej 

liczbie. Pan Dyrektor jeszcze raz podkreślił, że sytuacja w tym zakresie jest w miarę satysfakcjonująca. Stwierdził, 

że na razie nie mieli jakichś wielkich zastrzeżeń ze strony osób, które złożyły wnioski.    

Pan Adam Tchórzewski, Radny Rady Powiatu, podziękował za wyjaśnienie tej sytuacji. Stwierdził,  

iż obawiał się, że muszą odrzucać jakieś wnioski.  

 Pan Marek Durałek, Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nakle nad Notecią, 

powiedział, że jeżeli chodzi o dzieci, to nie. Zaznaczył, że takich wniosków po prostu odrzucić nie mogą.  

Pani Rozalia Wencel, Radna Rady Powiatu, powiedziała, że w tym bardzo dobrze przygotowanym 

sprawozdaniu jest informacja, że w 2022 roku do Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie zgłosiło się 15 osób, 

które były zainteresowane pełnieniem funkcji rodziny zastępczej. Zapytała, czy to jest tendencja zwyżkowa,  

czy malejąca.   



Strona 7 z 15 

 

Pan Marek Durałek, Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nakle nad Notecią, 

powiedział, że w tym roku mieli już kolejne szkolenie, które właśnie teraz się kończy (jutro będzie ostatnia sesja 

tego szkolenia). Zaznaczył, że jest mniej rodzin chętnych stać się rodziną zastępczą. Zwrócił uwagę, że wiele  

z tych osób, to niezawodowe rodziny zastępcze (chodzi o osoby może nie tyle spokrewnione, co w jakiś sposób  

z przypisanym dzieckiem). Pan Dyrektor powiedział, że jeżeli chodzi o zainteresowanie pieczą zastępczą w sensie 

zawodowym lub prowadzeniem rodzinnego domu dziecka, czyli taką decyzję na całe życie albo przynajmniej 

część życia zawodowego i poświęcenie się, to niekoniecznie jest to zainteresowanie. Stwierdził, iż starają się 

promować rodzicielstwo zastępcze, podejmują różnego rodzaju działania w tym zakresie. Poinformował,  

że m.in. weszli w porozumienie z Gminą i spróbują zaprosić rodziny do mieszkań, które będą wynajmować. 

Zaznaczył, że ustawa daje im taką możliwość. Pan Dyrektor powiedział, iż zobaczą jaki będzie tego efekt. 

Stwierdził, iż jak na razie zapowiada się, że 4 osoby poprowadzą taką rodzinę zastępczą zawodową. Zwrócił 

uwagę, że w takim mieszkaniu może być max. 4 dzieci. Oznajmił, iż ma nadzieję, że to się uda. Dodał,  

że we wrześniu lub październiku będą już to wiedzieli.   

Pani Rozalia Wencel, Radna Rady Powiatu, powiedziała, że trzyma za to kciuki.  

Pani Alina Pałubicka-Grzegorek, Radna Rady Powiatu, nawiązując do kwestii wynajmowania 

mieszkań dla rodzin zastępczych, o której wspomniał pan Dyrektor, zapytała, czy rozmawiali już na ten temat  

z Burmistrzem Miasta i Gminy Nakło nad Notecią.  

Pan Marek Durałek, Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nakle nad Notecią, 

powiedział, że tak. Stwierdził, iż wie, że w programie przyznawania mieszkań są dodatkowe punkty, bonusy dla 

wyrażających chęć poprowadzenia rodziny zastępczej zawodowej.    

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad. 10/ Ocena działalności warsztatów terapii zajęciowej w Paterku, w Szubinie i w Mroczy za 2022 r. 

 

Pani Alina Pałubicka-Grzegorek, Radna Rady Powiatu, powiedziała, że Komisja Zdrowia, 

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska w tym roku również pozytywnie oceniła działalność  

Warsztatów Terapii Zajęciowej. Stwierdziła, że otrzymali bardzo obszerne sprawozdania, w których było bardzo 

dużo  informacji o ich działalności rehabilitacyjnej, społecznej i kulturalnej. Było tam też sprawozdanie finansowe. 

Podkreśliła, że czasami jest na warsztatach i musi powiedzieć, że bardzo dbają o swoich podopiecznych. Pani 

Radna podziękowała wszystkim kierownikom i pracownikom Warsztatów Terapii Zajęciowej za ich wkład, za to, 

że tak dbają o swoich podopiecznych.  

Pani Rozalia Wencel, Radna Rady Powiatu, powiedziała, że ma pytanie dotyczące Warsztatów Terapii 

Zajęciowej w Paterku. Stwierdziła, że osoby dopytują ją o to, czy pojawiają się jakieś nowe programy, które 

stwarzają możliwość uczestniczenia w zajęciach. Zapytała, czy jest taka możliwość, czy może na razie oferta jest 

stała, tj. proponowana w obrębie Warsztatów Terapii Zajęciowej. Zwróciła uwagę, że czasami są jakieś zewnętrzne 

projekty wsparcia. Pani Radna jeszcze raz zapytała, czy coś takiego może się zdarzyć, czy po prostu przyszłość 

jest otwarta.  

Pan Marek Durałek, Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nakle nad Notecią, 

powiedział, że Warsztaty Terapii Zajęciowej jako warsztaty finansowane ze środków Państwowego Funduszu 
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Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na razie funkcjonują w takiej formule i w takiej ilości, jak zostało ustalone. 

Stwierdził, że Warsztaty z chęcią przejęłyby pozostałe pomieszczenia budynku i przyjęły na zajęcia więcej osób. 

Zaznaczył, że w budynku w Paterku jest jeszcze Środowiskowy Dom Samopomocy i to są jeszcze dodatkowe 

projekty dla mieszkańców, dla osób, dla seniorów. Są to projekty, które już tę formułę wypełniają i chyba nie  

są w stanie zmieścić tam więcej działań. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.   

 

Ad. 11/ Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Paterku w 2022 

roku. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poinformował, że 11 kwietnia 2023 roku 

w życie weszły zmiany do ustawy o samorządzie powiatowym. W związku z tym w podstawie prawnej publikator 

tekstu tej uchwały powinien brzmieć: „Dz. U. z 2022 r. poz. 1526 ze zm.” (dotyczy to  również dwóch kolejnych 

projektów uchwał, w których brakuje zapisu „ze zm.”). Pan Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania 

lub uwagi do projektu uchwały. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie oceny 

działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Paterku w 2022 roku, która została zapisana w rejestrze 

uchwał pod Nr LII/345/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12/ Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Szubinie w 2022 

roku. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła w sprawie oceny działalności 

Warsztatu Terapii Zajęciowej w Szubinie w 2022 roku, która została zapisana w rejestrze uchwał pod  

Nr LII/346/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 13/ Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Mroczy w 2022 

roku. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie oceny 

działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Mroczy w 2022 roku, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr LII/347/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 14/ Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia niektórych zadań z zakresu administracji rządowej 

związanych z kwalifikacją wojskową w latach 2023, 2024 i 2025. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 

niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych z kwalifikacją wojskową w latach 2023, 

2024 i 2025, która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr LII/348/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 15/ Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu korzystania z wiat rekreacyjnych na Przystani Powiat 

Nakielski. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 
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Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie regulaminu 

korzystania z wiat rekreacyjnych na Przystani Powiat Nakielski, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr LII/349/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 16/ Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków 

nie stanowiących własności Powiatu Nakielskiego. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyznania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych 

wpisanych do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków nie stanowiących własności Powiatu 

Nakielskiego, która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr LII/350/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 17/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 

2023. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, poinformował, że w dniu 26 kwietnia 2023 roku Zarząd Powiatu 

wniósł autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nakielskiego na rok 2023 /autopoprawka stanowi załącznik do protokołu sesji/. Pan Starosta krótko omówił 

wprowadzone zmiany.  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał projekt uchwały pod głosowanie 

wraz z autopoprawką. 
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Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr LII/351/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 18/ Stanowisko w sprawie obrony dobrego imienia Świętego Jana Pawła II oraz wartości, które głosił. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, przypomniał, że na poprzedniej sesji  

z inicjatywą podjęcia stanowiska w tej sprawie wystąpiła pani radna Beata Danielewska-Szymczak. Powiedział, 

że po zapoznaniu się z treścią zaproponowanego stanowiska na posiedzeniach komisji stałych Rady Powiatu radni 

wyrazili akces wspólnego zredagowania tekstu stanowiska Rady Powiatu Nakielskiego. Stwierdził, że tak też się 

stało. Oznajmił, że w przerwie międzysesyjnej odbyło się spotkanie radnych, przedstawicieli poszczególnych 

klubów. Podkreślił, że również uczestniczył w tym spotkaniu i ostatecznie został zredagowany tekst tego 

stanowiska. Pan Przewodniczący odczytał wypracowany wspólnie projekt stanowiska Rady Powiatu Nakielskiego 

w sprawie obrony dobrego imienia Świętego Jana Pawła II oraz wartości, które głosił. Po odczytaniu stwierdził, 

że jeżeli radni nie mają uwag co do tej treści stanowiska, to proponuje, aby zostało ono przyjęte przez aklamację.  

Radni nie zgłosili żadnych uwag.  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu,  w związku z tym, że 2 kwietnia 

obchodzona była 18. rocznica śmierci św. Jana Pawła II, poprosił zebranych o powstanie i uczczenie pamięci 

papieża Polaka  św. Jana Pawła II.  

Rada Powiatu Nakielskiego poprzez aklamację przyjęła stanowisko w sprawie obrony dobrego imienia 

Świętego Jana Pawła II oraz wartości, które głosił. 

Ad. 19/ Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym 

interpelacjach i zapytaniach radnych. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, przedstawił informację o skierowanych w okresie 

międzysesyjnym interpelacjach i zapytaniach radnych /informacja stanowi załącznik do protokołu sesji/.  

Pani Beata Danielewska-Szymczak, Radna Rady Powiatu, powiedziała, że kiedy czytała  odpowiedź 

na interpelację dotyczącą przejścia dla pieszych w Łachowie, to oczywisty staje się drugi krok. Zwróciła uwagę, 

że pojawia się tam temat dwustronnego chodnika. Podkreśliła, że dostaje już sygnały z Łachowa, ponieważ zostało 

to odebrane w ten sposób, że w przyszłym roku Powiat będzie budował tam chodnik. Pani Radna powiedziała,  

że złoży taki wniosek. Poprosiła, aby się nad tym poważnie zastanowili. Zaznaczyła, iż ma tutaj namyśli przyszły 

rok. Stwierdziła, że budowa takiego chodnika byłaby jak najbardziej zasadna w tej sytuacji. Oznajmiła, iż rozumie, 

że nie ma tam chodników, a to przejście dla pieszych musi być skądś dokądś. Zwróciła uwagę, że jest tam naprawdę 
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niebezpiecznie. Jeszcze raz poprosiła, aby się bardzo poważnie nad tym zastanowić. Dodała, iż poprosi o wstępne 

wyliczenia ile to zadane mogłoby kosztować, jakby to wyglądało. 

Pan Paweł Duda, Radny Rady Powiatu, powiedział, że ma jeszcze kilka pytań w sprawie przekazania 

tego budynku w Sipiorach na potrzeby planowanej placówki opiekuńczo-wychowawczej. Stwierdził, iż myśli,  

że radni powinni pewne rzeczy usłyszeć. Oznajmił, że jest tutaj pewien ciąg zdarzeń, a chodzi przecież o duże 

pieniądze. Podkreślił, że chyba wszyscy mają tego świadomość. Pan Radny powiedział, że 23 marca 2023 roku 

pan Starosta spotkał się z mieszkańcami Sipior. Na spotkaniu tym obecny był również Burmistrz Kcyni pan 

Szaruga. W tym miejscu pan Radny zacytował fragment informacji z lokalnych mediów: „Jak poinformował 

Starosta Nakielski Tadeusz Sobol potrzebne jest szybkie działanie, aby zdążyć z procedurą na planowany  

w czerwcu konkurs, w którym możliwe będzie pozyskanie na ten cel środków ze starej jeszcze perspektywy unijnej. 

Remont z kolei musi zakończyć się do końca roku. Szacunkowy koszt adaptacji budynku sięga 4,8 mln zł i obejmuje 

m.in. instalację nowoczesnych źródeł ogrzewania, fotowoltaikę, infrastrukturę wodno-kanalizacyjną, wyposażenie 

sal. 15% do tej inwestycji będzie musiał dołożyć Powiat Nakielski.”. Pan radny Paweł Duda powiedział,  

że pozytywnie trzeba ocenić pomysł i działania obu samorządów. Stwierdził, że zacytował tutaj tę wypowiedź, 

ponieważ chodzi o czas i o pieniądze. Zwrócił uwagę, że 30 marca 2023 roku Rada Miejska w Kcyni podjęła 

uchwałę o przekazaniu budynku po szkole w Sipiorach na utworzenie placówki opiekuńczo-wychowawczej. 

Jeszcze raz podkreślił, że jest tutaj wskazany pośpiech, ponieważ chodzi o pieniądze, a do czerwca muszą złożyć 

wniosek do Urzędu Marszałkowskiego (do pozyskania jest 85% z 4,8 mln zł). Pan radny Paweł Duda powiedział, 

iż okazuje się, że na razie są blokowani, ponieważ Kcynia nie stworzyła operatu szacunkowego. Nie mogą podjąć 

uchwały, ponieważ nie znają wartości obiektu, który mają przejąć. Stwierdził, iż jest to zrozumiałe. Oznajmił,  

iż jest jeszcze jedna sprawa, a mianowicie – jak wszyscy wiedzą – w lutym br. znowelizowana została ustawa  

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, i tak jak pan Starosta wspomniał, odpowiadając na jego 

interpelację, potrzebna jest teraz zgoda Wojewody, z czym pewnie nie będzie problemu, ponieważ jest dostęp  

do pieniędzy. Zanim zostanie złożony wniosek do Wojewody, potrzebna jest jednak jeszcze opinia Rzecznika Praw 

Dziecka. Pan Radny powiedział, że w interpelacji, którą złożył, zadał dwa proste pytania, a mianowicie:  

„Czy Zarząd Powiatu, podejmując decyzję o tym, że przyjmie ten budynek, wykonał jakieś działania w tej 

sprawie?”. Stwierdził, że jeżeli nie, to rozumie to, ponieważ czekają za decyzją z Kcyni (chodzi o operat 

szacunkowy). Więc teraz tak naprawdę piłka jest po stronie Kcyni. Kcynia jak najszybciej musi zrobić operat 

szacunkowy, aby można było głosować nad przyjęciem  nieruchomości, tak aby zdążyć do czerwca złożyć wniosek 

o dofinansowanie. Pan radny Paweł Duda powiedział, że teraz jego pytanie brzmi tak: „Jeżeli nie zdążymy  

z tą procedurą, a nie ukrywajmy, że te 85% z 4,8 mln zł jest potężnym zastrzykiem finansowym, to czy Zarząd 

Powiatu Nakielskiego nadal będzie stał na stanowisku, aby tę placówkę przyjąć, i czy znajdzie środki na to,  

aby remont, który będzie kosztował 4,8 mln zł, przeprowadzić z środków własnych”. Zaznaczył, iż będzie kibicował 

temu, aby zdążyli z tą procedurą i będzie ją wspierał.  

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, potwierdził, iż potrzebne są pewne opinie. Stwierdził, iż w tej 

chwili czekają za dokumentami z Urzędu Gminy Kcynia. Zaznaczył, że w akcie darowizny będzie tak zapisane, 

że w przypadku gdyby Powiat Nakielski nie wykorzystał budynku na wskazany cel, to przedmiot darowizny 

wróciłby do właściciela, tj. do Gminy Kcynia. Pan Starosta powiedział, że jako Zarząd mają w tej sprawie duże 

obawy. Stwierdził, że musi być uchwała Rady Powiatu o przyjęciu darowizny i musi być ogłoszony konkurs, aby 

można było złożyć wniosek. Podkreślił, iż jest pytanie: kiedy on będzie rozstrzygnięty. Zwrócił uwagę, że czas 
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ucieka, ponieważ jest już koniec kwietnia. Do zakończenia realizacji projektu zostało praktycznie 8 miesięcy.  Pan 

Starosta powiedział, że jeżeli ten projekt, który ma być realizowany z pozostałych do wykorzystania środków 

Urzędu Marszałkowskiego, miałby być zrealizowany do końca roku, to naprawdę oznacza to pośpiech. Zaznaczył, 

że na dzień dzisiejszy nie mają środków własnych, aby to zadanie zrealizować. Stwierdził, iż kluczowe jest to,  

że nie wiedzą jakie będzie rozstrzygnięcie. Jeżeli okaże się, że Urząd Marszałkowski  powie, że wsparcia nie 

dostaną, to musieliby angażować swoje środki, a na to ich nie stać. Pan Starosta powiedział, iż zastanawiają się, 

nie ma jeszcze ostatecznego rozstrzygnięcia. Stwierdził, że czekają jeszcze na dokumentację z Gminy Kcynia. 

Jeszcze raz zaznaczył, że będą musieli się mocno zastanowić jak to rozstrzygnąć i wybrnąć. Oznajmił,  

że najsensowniejszym rozwiązaniem byłoby, gdyby Marszałek zdecydował, że należy ten projekt rozliczyć nie  

do końca tego roku, lecz do końca czerwca 2024 roku. Pan Starosta powiedział, że wówczas byłaby realna szansa 

na zrealizowanie tego przedsięwzięcia.    

Pan Ryszard Bagnerowski, Radny Rady Powiatu, powiedział, że pan Starosta, odpowiadając  

na interpelację pana radnego Boinskiego, stwierdził, że Zarząd nie planował w tym roku żadnych inwestycji. Pan 

Radny zapytał, czy dobrze zrozumiał. Dodał, iż chodzi o Zespół Szkół Żeglugi Śródlądowej im. Bolesława 

Romanowskiego w Nakle nad Notecią. Poprosił o wyjaśnienie tej sprawy, ponieważ były środki z Urzędu 

Marszałkowskiego na realizowane w szkole projekty, które wchodziły etapami. Zapytał, czy tych inwestycji nie 

bierze się pod uwagę. Podkreślił, że Powiat poprzez tę działalność w „Żegludze” planował coś tam zmienić.  

Pan Ignacy Pogodziński, Radny Rady Powiatu, zwrócił uwagę, że w interpelacji radnego Macieja 

Boinskiego była mowa o nowych inwestycjach, a nie starych.  

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, iż pan radny Maciej Boinski w interpelacji zapytał 

jakie inwestycje Powiat Nakielski będzie w tym roku prowadził w Zespole Szkół Żeglugi Śródlądowej  

im. Bolesława Romanowskiego w Nakle nad Notecią. Zaznaczył, iż jako Powiat w roku bieżącym nie planowali 

realizować w tej szkole żadnych inwestycji. Stwierdził, że jeżeli Ministerstwo Infrastruktury planuje w tej szkole 

jakieś inwestycje, to musi wskazać je w odpowiedzi na interpelację. Pan Starosta jeszcze raz podkreślił, że Powiat 

nie może na nie swoim majątku wykonywać inwestycji.  

Pan Ryszard Bagnerowski, Radny Rady Powiatu, powiedział, że zrozumiał tę odpowiedź. Stwierdził, 

iż w jego mniemaniu, jeżeli inwestycje były realizowane ze środków, które wpływały ratami, to jest to inwestycja, 

która ponawia się w poszczególnych latach. Stwierdził, że skoro pan Starosta mówi w ten sposób, to pewnie jest 

tak jak mówi.   

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.  

Ad. 20/ Wnioski i oświadczenia radnych.  

Pan Jarosław Warmke, Radny Rady Powiatu, powiedział, że ma prośbę do pana Przewodniczącego. 

Stwierdził, że na posiedzeniu Komisji rozmawiali o czerwcowej sesji Rady Powiatu. Zapytał, czy można byłoby 

tę sesję zwołać o tydzień wcześniej (nie w ostatnią środę miesiąca, jak to zwyczajowo jest przyjęte).  
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Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że już dotarły do niego głosy 

w tej sprawie. Stwierdził, że jeżeli pani Skarbnik zdąży ze wszystkimi sprawami dotyczącymi finansów  

i udzielenia absolutorium, to przychyli się do tego wniosku. 

Pan Tomasz Miłowski, Wicestarosta Nakielski, powiedział, że na poniedziałkowym posiedzeniu 

Komisji Edukacji, Promocji i Sportu była rozmowa na temat oceny promocji Powiatu Nakielskiego i działań  

z zakresu krajoznawstwa, kultury fizycznej, sportu na terenie powiatu nakielskiego w roku poprzednim. 

Stwierdził, że jednym z większych zadań w zakresie promocji Powiatu jest zadanie w postaci dofinansowania 

organizacji pozarządowych. Zwrócił uwagę, że poza biblioteką, nie mają instytucji kultury o charakterze 

powiatowym. W tej sytuacji bardzo ważną sprawą dla promocji Powiatu Nakielskiego jest właśnie to, że wspierają 

stowarzyszenia, które organizują różne rzeczy. Pan Wicestarosta, stwierdził, iż mówi o tym, ponieważ jadąc  

na dzisiejszą sesję, słyszał lokalne wiadomości w Radiu Nakło. Zwrócił uwagę, że pojawiło się tam zaproszenie 

na piknik astronomiczny w Niedźwiadach dla wszystkich mieszkańców i pewnie gości spoza powiatu. Zaznaczył, 

że jest to piękne miejsce. Powiedział, że niektórzy dowiadują się teraz, że tak blisko jest tak niesamowita atrakcja. 

Podkreślił, że jest to otwarty piknik, dofinansowany ze środków Powiatu Nakielskiego. Pan Wicestarosta zwrócił 

uwagę, że tak naprawdę w zasadach w zakresie przyznawania dotacji jest zapis o tym, że o współfinansowaniu 

zadania trzeba informować. Stwierdził, że radio nie poinformowało o tym współfinansowaniu przez Powiat. 

Oznajmił, że nie chce tutaj robić sensacji, ale … . Pan Wicestarosta powiedział, że być może Radio nie dostało 

takiej informacji od stowarzyszenia. Podsumowując, podkreślił, że Powiat Nakielski przekazuje na konkursy dla 

organizacji pozarządowych 220 tys. zł i taka informacja powinna wybrzmieć. Dodał, iż właśnie dlatego  

są stosowne zapisy w umowach z organizacjami pozarządowymi (zgodnie z nimi zawsze trzeba wspomnieć o tym, 

że dana impreza jest współfinansowana przez Powiat Nakielski).  

 Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że astronomowie z Niedźwiad w informacji podali, 

że to zadanie jest realizowane ze wsparciem ze środków Powiatu Nakielskiego. Stwierdził, że to ogłoszenie 

najpierw ukazało się na stronie internetowej Powiatu Nakielskiego. Niestety prasa, przeglądając codziennie 

„menu” po samorządach, podała ten komunikat dalej. Oznajmił, iż należy się cieszyć, że to wydarzenie zostało 

rozpropagowane. Pan Starosta powiedział, że zgodnie z zawartą umową taka informacja w pierwszej kolejności 

została przesłana do Powiatu.  

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad. 21/ Wolne głosy. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że zgodnie z ustaleniami z ostatniej sesji Rada 

Powiatu Nakielskiego otrzymała pismo stanowiące rozstrzygnięcie przekazanej mu do załatwienia skargi  

na  pracowników Starostwa Powiatowego w Nakle nad Notecią /pismo stanowi załącznik do protokołu sesji/. 

Zaznaczył, że skarżący otrzymali szersze wyjaśnienie. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zaznaczył, że radni otrzymali to pismo  

w formie elektronicznej w aplikacji eSesja. Następnie przypomniał radnym, że 30 kwietnia upływa termin 

składania oświadczeń majątkowych za 2022 rok. Poprosił, aby radni terminowo wywiązali się z tego obowiązku.  
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Pani Rozalia Wencel, Radna Rady Powiatu, stwierdziła, że nawiąże do kwestii  poruszonej na ostatnim 

posiedzeniu Komisji Edukacji, Promocji i Sportu. Powiedziała, iż chce przekazać pod rozwagę Zarządu Powiatu 

jedną sprawę.  Zaznaczyła, że w tej sprawie dobiegają ją również głosy z środowiska nauczycielskiego. Oznajmiła, 

że jako Powiat na pewno są zainteresowani tym, aby edukacja w szkołach powiatowych była na najwyższym 

poziomie, żeby mogli się szczycić sukcesami. Pani Radna powiedziała, że takie sukcesy pojawiają się. W ubiegłym 

roku w rankingu „Perspektywy” zaistniał Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych im. Stanisława Staszica w Nakle nad 

Notecią, I Liceum Ogólnokształcące im. Bolesława Krzywoustego w Nakle nad Notecią oraz I Liceum 

Ogólnokształcące im. Stanisława Wyspiańskiego w Szubinie. Stwierdziła, że w bieżącym roku jest kolejny wysyp 

olimpiad, tytułów, konkursów ogólnopolskich. Zwróciła uwagę, że muszą w jakiś sposób pomóc w zakresie 

finansowania uczestnictwa młodzieży i ich opiekunów, nauczycieli w etapach rejonowych bądź finałowych. 

Zaznaczyła, że nie jest tego aż tak dużo. Pani Radna powiedziała, iż myśli, że warto to rozważyć, ponieważ teraz 

te olimpiady i konkursy ogólnopolskie już się kończą. Podkreśliła, że w następnym roku szkolnym, a najlepiej 

jeszcze przed jego rozpoczęciem, powinni wrócić do tego tematu. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, życzył wszystkim udanych obchodów 

majowych Świąt.  

 

Więcej wolnych głosów nie było. 

Ad. 22/ Zakończenie obrad. 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, podziękował radnym oraz gościom  

za udział w sesji i zakończył obrady. 

 

                                                                                                                      PRZEWODNICZĄCY RADY 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          

                                                                                                                        ZBIGNIEW SABACIŃSKI 

Na podstawie odsłuchu nagrania 

protokół sporządziły: 

Katarzyna Stałowska 

Magdalena Ślagowska 

 

 


